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Art 35 Vragen : Handhaven bij boeren die beregenen 

 

28-4-2025, 

 

Geacht bestuur, 

 

Naar aanleiding van een krantenartikel van j.l. woensdag 23 april lezen we dat het Waterschap 

Limburg van plan is om strenger gaan te handhaven bij boeren die de regels aan hun laars lappen.  

Afgelopen jaren beperkte het Waterschap zich tot waarschuwingen bij controleren van 

beregening uit waterputten en oppervlaktewater. Dit bij boeren die de zaken niet in orde hebben. 

Overigens zijn wij van mening dat de landbouw meer water toevoegt dan we onttrekken. Het 

rekenvoorbeeld van onze fractievoorzitter was dat er gemiddeld over de hele provincie 20 mm 

wordt onttrokken en 800 mm wordt toegevoegd. Ervan uitgaande dat 33% (in werkelijkheid vele 

malen minder) van alle gronden in Limburg beregend worden. In een gemiddeld jaar, deze 

percelen 3 x beregend worden met 20 mm dan is de onttrekking exact 20 mm over Limburg 

gezien. Bij buien vangt elke m2 landbouwgrond water op. Grasland conserveert het meeste 

regenwater. Belangrijk om te weten vanwege maatregelen in Zuid- Limburg. De landbouw buffert  

veel water, in de bodem, via boerenstuwen etc.  

Voorop gesteld, het is goed dat Waterschap controleert. Dit hoort als taak goed uitgevoerd te 

worden. 

 

Hierbij willen we toch enkele vragen hierover stellen. 

1. Gaat Waterschap Limburg ook controleren bij andere waterputten voor beregening in ons 

werkgebied? Dus ook bij golfbanen, voetbalvelden, particulieren en recreatieve sector etc. 

die ook beregenen? 

2. Gaat het Waterschap Limburg met een prioritering werken? 

3. Is Waterschap Limburg het eens met bovenstaande berekening? 

4. Hoeveel uur handhaving-capaciteit is er in de jaren 2022 t/m 2024 ingezet voor de 

controle op bedrijfs- en particuliere putten van meer dan 10m3 per uur? Dit buiten de 

N2000 bufferzones? Hoeveel uur handhaving op het verbod om water te onttrekken 

zonder vergunning van 0 m3 per uur binnen de N2000 bufferzones ZONDER vergunning? 

(Buiten de bekende vergunningen van landbouw). Vanaf welke capaciteit, is het 

beregenen uit grondwaterputten, te handhaven door het Waterschap? 

5. Heeft u alle grondwaterputten, ook voor andere dan agrarische doeleinden, in beeld? Zo 

ja, sinds welk jaar?  



 

 

 

 

  

 

 

 

Kunt u ons hier een overzicht van geven? 

6. Er wordt nu al geconstateerd in diverse regio’s dat het grondwater fors is gedaald vanaf 

maart 2025. Welke verklaring heeft u hiervoor? 

7. Door Waterschap De Dommel zou er een analyse zijn gemaakt hoeveel kuub aan 

particuliere onttrekkingen in hun werkgebied zouden plaatsvinden. Beschikken wij als 

Waterschap Limburg over een dergelijk onderzoek vanuit project waterstromen?   

8. Bent u het met ons eens, als er 20.000 burgers in Limburg over een pomp beschikken met 

een capaciteit van 10 m3 per uur, dat er dan in een droge periode 200.000 kuub water per 

uur wordt onttrokken. Dit soort onttrekkingen worden helaas niet meegenomen in de 

discussie over waterbeschikbaarheid? Waarom niet? 

9. Wanneer wil het DB alle cijfers van alle onttrekkingen wel meenemen in de discussie over 

waterbeschikbaarheid?  

 

In afwachting van uw antwoord,  

 

Met vriendelijke groet, 

 

Namens de Fractie van BBB+ 

 

Jeanne Hesen 

Burgercommissie lid 

 

 


